

Title (en)

Mortise gearing for the manipulation of the sliding bar armatures of windows, doors or the like

Title (de)

Einsteckgetriebe für die Betätigung der Treibstangenbeschläge an Fenstern, Türen od. dgl.

Title (fr)

Engrenage encastré pour la manipulation d'armatures de pênes glissants de fenêtres, portes ou des pareilles

Publication

**EP 0823523 A2 19980211 (DE)**

Application

**EP 97111570 A 19970709**

Priority

DE 29613802 U 19960809

Abstract (en)

The housing containing a pinion (11) for the coupling slider (12) comprises two identical halves (23a,23b) having projections (33a,33b) projecting over the guide cross-section for the slider on the guide attachment (27a,27b) towards the bearing cheeks (26a,26b). These projections have at least on their outer faces remote from each other hook-like rear cut profiled sections (34a,34b). A cap or bridging member (32) can be pushed over these projections and where applicable over the bearing cheeks. On the pocket-like inside of the bridging member are detent bars (37a,37b) complementing the rear cut hooked sections.

Abstract (de)

Es wird ein Einsteckgetriebe 2 für die Betätigung der Treibstangenbeschläge an Fenstern, Türen od. dgl. beschrieben, das in einem aus zwei gleichförmigen Gehäusehälften 23a, 23b gebildeten Gehäuse 10 ein Ritzel 11 drehbar lagert und einen Kupplungsschieber 12 längsbeweglich führt. Beide Gehäusehälften 23a und 23b sind mit den Führungsquerschnitt für den Kupplungsschieber 12 am Führungsansatz 27a, 27b in Richtung von Lagerwangen 26a, 26b überragenden Vorsprüngen 33a, 33b versehen, die wenigstens an ihren voneinander abgewendeten Außenflächen mit hakenartigen Hinterschneidungsprofilen 34a, 34b versehen sind, wobei über diese Vorsprünge 33a, 33b und ggf. auch über die Lagerwangen 26a, 26b ein Hauben- oder Brückenkörper 32 steckbar ist, an dessen taschenartige Innenseite wenigstens im Bereich der Hinterschneidungsprofile 34a, 34b dazu komplementär passende Rastfederhaken 37a, 37b angeformt sind. <IMAGE>

IPC 1-7

**E05C 9/12**

IPC 8 full level

**E05C 9/02** (2006.01); **E05C 9/12** (2006.01); **E05B 9/08** (2006.01)

CPC (source: EP)

**E05B 15/02** (2013.01); **E05C 9/021** (2013.01); **E05B 9/08** (2013.01)

Cited by

EP2149660A3; EP1312737A3; FR2946683A1; EP2273045A1; EP2586940A1; FR2981675A1; WO2008068304A3

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 0823523 A2 19980211; EP 0823523 A3 19991117; EP 0823523 B1 20021009**; AT E225893 T1 20021015; DE 29613802 U1 19960926; DE 59708418 D1 20021114; ES 2184933 T3 20030416

DOCDB simple family (application)

**EP 97111570 A 19970709**; AT 97111570 T 19970709; DE 29613802 U 19960809; DE 59708418 T 19970709; ES 97111570 T 19970709